
Viac ľudí do sadov

Ovocinárska únia Slovenska 8. februára 2017 informovala na tlačovej besede, aké sú najväčšie
problémy v sektore. Medzi tie najvypuklejšie patrí nedostatok zamestnancov, pokles výmery sadov,
ale aj nedoriešené vlastnícke vzťahy k pôde.

 

 
„Razantne nám klesajú výmery ovocných sadov. Kým v minulosti bola výmera ovocných sadov na
úrovni 16-19tis. ha, dnes je to len 6,5 tis. ha a z toho produkčných je len 3,5 tis. ha ovocných sadov.
Ostatné plochy sú bez trhovej produkcie, ktoré neprodukujú ovocie na trh“, vysvetlil novinárom
Marián Varga, predseda Ovocinárskej únie Slovenska.
 
Hoci na Slovensku (konkrétne na západe) sú tretie najlepšie podmienky v rámci Európy na
pestovanie ovocia, Slovensko svoj produkčný potenciál nevyužíva a aj preto sa už dlhodobo ročná
produkcia ovocia z našich sadov ustálila na úrovni okolo 50tisíc ton. „Ak nevyužijeme tento
potenciál, tak budúce generácie nás za to nebudú chváliť“, dodal M. Varga.
 
Nové sady sa nevysádzajú aj pre nedoriešené vlastnícke vzťahy k pôde. Ovocinárov nemotivuje ani
dotačná politika. Podľa Mariána Vargu by mala byť v prípade špeciálnych plodín nastavená
adresnejšie. „Potrebujeme podmienky v prospech špeciálnej výroby, aby sem prišli noví ľudia.
Špeciálne plodiny si vyžadujú aj špeciálny prístup. Ak túto jednoduchú logiku nepochopíme, tak
rozvoj špeciálnej výroby na Slovensku nikdy nebude“, naznačil predseda ovocinárov.
 



 
Žiaduce je, aby sa naše ovocné sady rozšírili o ďalších 5000 hektárov. A rovnako aj o serióznych
zamestnancov alebo sezónnych brigádnikov, ktorí by hľadali v ovocných sadoch pracovné príležitosti
a nie zdravú úrodu zadarmo. Získať nových ľudí do firiem je pre ich majiteľov častokrát priam
nadľudská práca.
 
Predseda Gemerskej poľnohospodárskej a potravinárskej komory František Tóth má zároveň podnik
s 26 stálymi zamestnancami a okolo 40-70 brigádnikov denne počas sezóny. „Je to menej vzdelaná
vrstva obyvateľstva, ktorá si v regióne Rimavskej Soboty nevie nájsť prácu. V týchto okresoch sa
veľká nezamestnanosť ani inak riešiť nedá, len znova oživiť špecializovanú rastlinnú výrobu, dať
možnosť ľudom priamo doma na dedine. Pokiaľ toto neurobíme, tak budeme musieť zháňať ľudí
mimo okresu či dokonca mimo republiky, a aj s tým je legislatívny problém“, uzavrel František Tóth.
 
 
 
 

 


